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Danmarks Veteraner Nordsjælland          28. februar 2025 

   

   

Emne:  

 

Referat af ordinær generalforsamling i lokalforeningen afholdt lørdag den 22. januar 2025 kl. 

1200 – 1300 i Jægerspris Lejren.  

   

Følgende 22 var mødt frem: 

• Vapper og Pia 
• Steen Schütz  
• Klaus Lundin og Bente 
• Bent Behrmann  
• Torben Andreasen  
• Vagn Erik Hove  

• Poul Erik Pedersen 

• Lars Hansen  

• Mogens Juul  

• Allan Hjort 

• Bjarne Rasmussen  
• Ole Boye  
• Per og Inge Damm 
• Birger Kjer Hansen  
• Søren Eberholst 
• Niels-Åge Nielsen 
• Henrik Vetter 
• Erik Petersen 
• Michael Lorentzen. 

 

Generalforsamlingen blev gennemført i henhold til vedtægtens § 6, der fastlægger følgende 

dagsorden:  

   

1.              Valg af dirigent, referent og 2 stemmetællere  

2.              Formandens beretning  

3.              Kassereren fremlægger regnskab for indeværende år og budget for det følgende år  

4.              Indkomne forslag. Forslag skal være bestyrelsen i hænde senest 14 

          dage før generalforsamlingen. Forslaget skal være dateret og underskrevet af  

          forslagsstilleren  

5.              Valg  

•                Formand vælges i ulige år  

•                Kasserer vælges i lige år  
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•                Bestyrelsesmedlemmer vælges 2 i lige år, 1 i ulige år  

•                2 suppleanter for bestyrelsesmedlemmer vælges for 1 år  

•                1 revisor vælges for 2 år i ulige år  

•                1 revisorsuppleant vælges for 2 år i lige år  

•                Fanebærer for foreningsfanen vælges for 2 år i ulige år  

•                Fanebærer for FN-fanen vælges for 2 år i lige år  

•                Fanebærer for NATO-fanen vælges for 2 år i ulige år  

•                Reserver for fanebærere vælges for et år ad gangen  

•                1 repræsentant og 1 suppleant for hver påbegyndt 100 medlemmer for 1 år ad gangen  

6.               Eventuelt.  

   

   

Ad dagsordenens punkt 1: 

   

Som dirigent valgtes Birger Kjer Hansen. 

 

Som referent påtog Pia Vartman sig opgaven. 

 

Som stemmetællere blev Lars Hansen og Per Damm valgt. 

   

Dirigenten konstaterede, at generalforsamlingen. – var indvarslet i henhold til vedtægtens § 6, 

hvorfor generalforsamlingen var beslutningsdygtig i henhold til dagsordenen.  

 

Ad dagsordenens punkt 2:  

   

Formanden, Steen Schütz, aflagde den referatet vedlagte beretning, som blev enstemmigt 

taget til efterretning. I tilslutning til formandens beretning blev Erik Petersens  

 80 års dag markeret. 

 

Ad dagsordenens punkt 3:  

   

Formanden, Steen Schütz, aflagde det referatet vedhæftede regnskab for 2024 samt 

fremlagde det ligeledes referatet vedhæftede budget for 2025 til godkendelse.    

 

Det aflagte regnskab samt fremlagte budget blev enstemmigt godkendt. 

    

 Ad dagsordenens punkt 4:  

   

Dirigenten konstaterede, at der ikke var indkommet forslag til behandling, hvorfor punktet 

således ikke gav anledning til behandling.   

   

 

Ad dagsordenens punkt 5:  

   

a)               Formand vælges i ulige år. 
 

Steen Schütz oplyste, at han var villig til genvalg.  
Dirigenten spurgte herefter de forsamlede, hvorvidt der var andre forslag til kandidater til 

formandshvervet, hvilket imidlertid ikke var tilfældet. Steen Schütz blev herefter genvalgt 

enstemmigt som formand. 

 

b)               Kasserer vælges i lige år. 

c)               Bestyrelsesmedlemmer vælges 2 i lige år, 1 i ulige år  
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Dirigenten konstaterede faktum derhen, at Klaus Lundin var på valg og tilkendegav gerne at 

ville modtage genvalg. 

 

Dirigenten spurgte herefter de forsamlede, hvorvidt der var andre forslag til kandidater til 

bestyrelsen, hvilket imidlertid ikke var tilfældet. Klaus Lundin blev 

herefter genvalgt enstemmigt som medlem af bestyrelsen.   

 

Dirigenten konstaterede, at der ikke var andre ledige pladser i bestyrelsen, hvorfor bestyrelsen 

således er fuldtallig.  

   

d)               2 suppleanter for bestyrelsesmedlemmer vælges for 1 år. 

   

Vagn Erik Hove oplyste, at han var parat til genvalg som 1. suppleant. 

Dirigenten spurgte herefter de forsamlede, hvorvidt der var andre forslag til suppleanter til 

bestyrelsen. Her kunne så tilføjes Torben Andreasen og Tommy Rock, idet det godt kan 

udpeges tre suppleanter i bestyrelsen. Alle blev herefter enstemmigt valgt som suppleanter.  

   

e)               1 revisor vælges for 2 år i ulige år. 

 

Allan Hjort villig til genvalg. Allan Hjort blev genvalgt for 2 år. 

 

 f)              1 revisorsuppleant vælges for 2 år i lige år. 

   

g)              Fanebærer for foreningsfanen vælges for 2 år i ulige år  

h)              Fanebærer for FN-fanen vælges for 2 år i lige år  

i)               Fanebærer for NATO-fanen vælges for 2 år i ulige år  

j)              Reserver for fanebærere vælges for et år ad gangen.  

   

Dirigenten konstaterede, at foreningen havde en pulje (en lille håndfuld) medlemmer, der 

gerne stille op. 
 

k)              1 repræsentant og 1 suppleant for hver påbegyndt 100 medlemmer for 1 år ad  

gangen.  
 

Dirigenten konstaterede på baggrund af formandens beretning om aktuelt medlemsantal på 

190, at der således skal (kan) vælges 2 repræsentantskabsmedlemmer (til at repræsentere 

lokalafdelingen på Repræsentantskabsmødet 25. – 26. april 2025) samt evt. valg af 

suppleanter for de to repræsentanter.  

 

Følgende blev foreslået/tilkendegav interesse: 

 

- Henrik Vetter  

- Per Damm.  

 

Dirigenten spurgte herefter de forsamlede, hvorvidt der var andre forslag til repræsentanter, 

hvilket imidlertid ikke var tilfældet. De nævnte blev herefter enstemmigt valgt som 

repræsentanter. 

   

Ad dagsordenens punkt 6 eventuelt: 

 

Erik Petersen nævnte, at han stopper som redaktør for bladet efter blad nr. 100; han vil dog 

støtte med lokalstoffet en tid endnu. Erik fik stor applaus for hans virke som redaktør.  
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Dirigenten, Birger Kjer Hansen gav sig selv ordet i egenskab af repræsentant for Danmarks 

Veteraners Hovedbestyrelse og tilkendegav følgende: 

 

”Jeg vil for det første i lighed med tidligere år takke lokalforeningen for bidragene til 

gennemførelse af Danmarks Veteraners større aktiviteter i Kastellet. Uden lokalforeningers 

støtte – med respekt for egne, lokale aktiviteter – vil hovedbestyrelsen ikke kunne gennemføre 

aktiviteterne efter hensigten Endvidere er lokalforeningens flid m.h.t. på flagdagen at være 

repræsenteret i flest mulige kommuner i foreningens område også genstand for 

opmærksomhed og stor anerkendelse fra hovedbestyrelsens side – det er vigtigt, at Danmarks 

Veteraners repræsentanter under anvendelse af vilje og kreativitet er bedst mulig synlige og 

aktive i regionale fora og i lokalsamfundene – alt sammen som led i at fastholde og gerne 

styrke anerkendelsen af veteraner og deres pårørende.  

  

Tak for lokalforeningens indsats i øvrigt! 

  

Fra Hovedbestyrelsens side vil jeg supplerende gerne orientere om, at   

  

• Hovedbestyrelsen finder, at den samlede forening Danmarks Veteraner havde et godt 

udkomme af Formandsmødet 16 NOV 2024, hvor lokalforeningens formand herfra jo 

også deltog. Der var sat fokus på foreningens fremtid – rekruttering af medlemmer og 

aktiviteter og meget andet i den sammenhæng – herunder samarbejde mellem 

lokalforeningerne samt den enkelte lokalforenings samarbejde med alle relevante 

aktører i eget geografiske område. 

Der var mange gode ideer og diskussioner – og mødet udviklede sig dermed til et 

egentligt strategiseminar. Alle ideer og perspektiver fra drøftelsen vil hovedbestyrelsen 

gøre sit bedste for at gribe, perspektivere og udvikle på. Hovedbestyrelsen har derfor 

besluttet, at iværksætte udarbejdelsen af en egentlig vision for udviklingen af 

Danmarks Veteraner og Veteranstøtten med en 10 års horisont for øje. En 

arbejdsgruppe med suppleant til hovedbestyrelsen, Kim Willum Guldbech, i spidsen 

forestår dette arbejde, og to-tre repræsentanter for lokalforeningerne vil blive inddraget 

og resultatet vil blive præsenteret på formandsmødet i november 2025. 

 

• Implementering af veteranaftalen, som blev politisk besluttet 07 NOV 2024, er nu i 

gang. Det medfører blandt andet, at Danmarks Veteraner- og Veteranstøttens 

sekretariat vil blive oprettet i løbet af 2025 med domicil i Kastellet. 

Veteranaftalen medfører antageligt, at mange kommuner i løbet af 2025 eller snarest 

derefter vil udarbejde nye veteranpolitikker. Landsformanden har opfordret flere 

borgmestre til at inddrage lokale foreninger og aktører i dette arbejde. Såfremt I ikke i 

kender status i kommunerne i jeres område, er tiden inde til at opsøge kommunerne. 

Der er herved tale om en oplagt mulighed for at lære borgmesteren og/eller 

kommunaldirektøren yderligere bedre at kende. Hovedbestyrelsen er klar til at støtte 

lokalforeningerne, når de engagerer sig i arbejdet med at opdatere kommunernes 

veteranpoliti – og hermed også et budskab om, at Hovedbestyrelsen lægger vægt på, 

at foreningerne er bedst muligt synlige og aktive også i dette arbejde. 

 

• I 2025 vil landsforeningen ud over de faste mærkedage også markere H.K.H. Prins 

Joachims 25-års jubilæum som protektor for Danmarks Veteraner og Veteranstøtten (4. 

oktober). Der bliver derfor lavet en særlig begivenhed – formentlig den 23 AUG 2025. 

Danmarks Veteraner vil benytte dagen til at markere et særligt fokus på Balkan 

veteraner (30 år for Dayton aftalen) - og naturligvis markeringen af prinsens jubilæum. 

Prinsen forventes at være til stede 

 

• Kender I nogen, der har mulighed for og lyst til - eller har I selv mulighed herfor og lyst 

til de - t, så skal jeg ikke undlade at oplyse om muligheden for at donere penge til 

Danmarks Veteraner som led i at understøtte opretholdelsen af Danmarks V status som 
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almennyttig organisation. I givet fald anmodes om, at der doneres minimum kr. 205,- 

via MobilePay 10093. Husk at anføre CPR nummer i kommentarfeltet; da tæller 

donationen med. En sådan donation giver automatisk skattefradrag. (For god ordens 

skyld bemærker jeg, at MobilePay er krypteret, så kun den donerende samt banken kan 

se CPR nummer).” 

  

Dirigenten tilbageleverede herefter generalforsamlingen til formanden, Steen Schütz, der 

takkede dirigenten for udført gerning og herefter afsluttede generalforsamlingen.   
  
Efter generalforsamlingen blev der udleveret årstegn/jubilæumstegn m/ tilhørende diplomer til 

følgende tilstedeværende medlemmer: 

 

50 år 

 

- Niels-Aage Nielsen, CYP 17-23 

 

40 år 

 

- Søren Eberholst, CYP hold 40 

 

20 år 

 

- Klaus Lundin, CYP hold 2,3 og 39, 40 

 

10 år 

 

- Allan Hjort, Cypern hold 38, UNGCI 04,05,07, UN Guards Contingent in Iraq. 

 

- Henrik Vetter, CYP HOLD 34, 

 

- Mogens Juul, GAZA hold 4. 

 

- Bent Behrmann, CYP hold 21 og 22. 

  

 

 

Formand: Steen Schütz     

 

Referent: Pia Vartman 
 

 

Dirigent: Birger Kjer Hansen 


